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Opening bijenschans Friesewal – 28 juni 2014 

 
Allereerst hartelijk dank voor jullie uitnodiging. Jullie waren de eersten die deze 
kersverse wethouder wisten te strikken voor een opening. 
Ik doe dat bijzonder graag, juist vanwege het belang van bijen voor de bestuiving van 
veel planten. 
 
Die bestuiving zorgt voor het voortbestaan van veel planten, voor de biodiversiteit, maar 
ook voor onze voedselvoorziening. 
Bijen reageren ook op verstoringen in het milieu. En als er weinig bijen zijn, dan is er 
echt iets aan de hand. 
 
Berichten over massale bijensterfte leidden in de Huizer politiek tot het initiatief om 
bijenkasten te plaatsen. Daarom werd er contact gezocht met de imkervereniging 
Blaricum. 
Dat heeft ertoe geleid dat er voorlopig bijenschansen komen op twee locaties: 

- hier in het volkstuinencomplex; 
- en bij het educatiecentrum van de kinderboerderij in het Stadspark – ook die is 

bijna klaar. 
 
Maar met allee bijenkasten zij we er nog niet. Van belang is ook het gemeentelijk 
groenbeheer. Dat moet nog duurzamer, nog milieuvriendelijker. Dat betekent: 

- geen gebruik van chemische bestrijdingsmiddelen; 
- meer verschralingsbeheer; 
- en het selectief wegmaaien van verstoringsplanten als brandnetels. 

Zo kan de soortenrijkdom vooruitgaan. Hier ligt de komende jaren een belangrijke 
uitdaging voor de gemeente, maar ook voor particulieren. 
Ik zou meer bloeiende bermen willen zien, en ook minder versteende voor- en 
achtertuinen. 
 
Afgelopen week heb ik een bezoek gebracht aan de bijenschans bij de Woensberg. Ik 
werd daar door drie leden van de imkervereniging ingewijd in de bijenwereld: alle vragen 
mochten gesteld worden. En wat me opviel, was de passie waarmee de imkers over hun 
hobby vertelden. Dat werkt aanstekelijk. Ik hoop dat jullie dit enthousiasme vandaag 
kunnen overbrengen op de bezoekers en er veel mensen aan jullie cursussen gaan 
meedoen. 
 
Het bijenvolk werd mij voorgesteld als hét voorbeeld vansamenwerking – ja, zelfs van 
democratie. Zou de politiek daar geen voorbeeld aan moeten nemen? Zo’n vraag neem je 
mee naar huis. 
Natuurlijk vertoont zo’n bijenvolk een heel sociaal gebeuren, met een uitgekiende 
arbeidsdeling. Dat is heel fascinerend, maar is een samenleving waarin de darren een 
lekker lui leventje leiden en gevoed worden door werksters die ál het werk doen zo 
democratisch? 
Ik zou een samenleving waarin een koningin de hele dag eitjes legt en door werkbijen 
wordt gelikt eerder feodaal, een standenmaatschappij, willen noemen dan een voorbeeld. 
En dan heb ik het nog niet over de massale slachting van mannetjes… 
 
Toch kunnen we iets leren van bijen, namelijk dat door samenwerking veel te bereiken 
is. Deze schans is daar het voorbeeld van. Hij kwam tot stand door een unieke 
samenwerking tussen: 

- de imkervereniging Blaricum e.o. 
- de VolksTuindersVereniging Huizen 
- de Kringloopwinkel 
- en de gemeente Huizen 

We zien hier wat samenwerking vermag.  
Graag wil ik jullie allen bedanken voor jullie inzet en de schans openen.  


